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A TI ELLENSÉGETEK 
Varga István élőben elhangzott tanításának nyers szövege  

Krisztus Szeretete Egyház Budapest, 2019. március 31. 

 

A mai üzenetnek a címe: A ti ellenségetek. Ha még nem vettétek volna észre, ellenséges 

területen vagyunk, van egy ellenségünk, és nem árt, ha kikutatjuk és tudjuk az ő szándékait, és 

hogy hogyan álljunk ellene. Az elmúlt vasárnap a gyülekezetekről volt szó. A legkisebb 

gyülekezetről beszéltünk, és meg is néztük ennek a definícióját, a Márk 18,18-ban.  

Máté 18,18–20. 

18. Bizony mondom néktek: Amit megköttök a földön, a mennyben is kötve lészen; 

és amit megoldotok a földön, a mennyben is oldva lészen.  

19. Ismét, mondom néktek, hogy ha ketten közületek egy akaraton lesznek a földön, 

bármely dolog felől, amit csak kérnek, megadja nékik az én mennyei Atyám.  

20. Mert ahol ketten vagy hárman egybegyűlnek az én nevemben, ott vagyok 

közöttük.  

Ha ketten hárman összejöttök az én nevemben, ott vagyok közöttetek. Ennek kapcsán 

beszéltünk a legkisebb gyülekezetről, a házasságról. Mert ennek a definíciónak pontosan 

megfelel, hogyha férj és feleség együtt imádkoznak, és az Úr ott van köztük, akkor ez már 

gyülekezet. Ha ez még bővül a gyerekekkel, a családdal, a szűkebb családdal. Egyrészt a 

fizikai családunk, de van egy szellemi családunk is, és ez a szellemi családunk a gyülekezet. 

Megnéztünk néhány igeverset ezzel kapcsolatban, a Jelenések könyvében az Úr Jézus ír a hét 

gyülekezetnek. Már a múltkor említést tettünk az efézusi gyülekezetről, a smirnai gyülekezet-

ről, ma pedig megnézzük a pergámumi gyülekezetet, ha marad időnk, akkor még belenézünk 

a thiatirabeli gyülekezethez írt levélbe is.  

Miért fontos ez a hét levél? Ez a hét levél lesz ma is aktuális, mert tulajdonképpen ezek 

gyülekezeti típusok. Ezek a gyülekezetek mind a mai napig jelen vannak. Ugyanúgy amit 

Jézus elmondott, amire figyelmeztette azokat a gyülekezeteket, az szól a mai gyülekezetekhez 

is, és amely ígéreteket tett Jézus azoknak a gyülekezeteknek, azok a mai meglévő gyüleke-

zetek számára is élő ajánlatok. Éppen ezért ugyanúgy megvan a krisztusi befolyás, és sajnos 

van egy antikrisztusi befolyásolás is a gyülekezetekre. Jézus nem véletlenül adta ezt az 

üzenetet. Egy kis visszaemlékezés. Azt tudjuk, hogy Jézus jár a gyülekezetek között. Tehát a 

gyülekezetek, a családok azért vannak, mert Jézus hozta létre, és azért léteznek, mert Ő 

akarja, hogy ezek létezzenek, hogy létrejöjjenek, és addig vannak, amíg Ő akarja, mert az Ő 

kezében van a gyertyatartó, pontosabban a mécsestartó, itt a hét gyülekezet. Egyrészt szim-

bóluma a menórának, a hétágú mécsestartónak. Tudjuk, hogy az Isten szent templomában, a 

salamoni templomban ezek aranyból voltak, tizenegy ilyen tartó volt. A papoknak volt a 

feladata, hogy ezeket ellássák olajjal, hogy tisztán tartsák, és tulajdonképpen ez egy 

szimbólum is.  

Megnéztük az Efézusi gyülekezetet, akiket Jézus megdicsért, hogy igen, nagyon jól 

végzik a dolgukat, nagyon jól csinálják, amit csinálnak, teszik a dolgukat, sőt, még 

teológiailag is rendben vannak, hiszen ki tudták szűrni a hamis tanítókat, ki tudták szűrni a 

hamis apostolokat. De menet közben a nagy munkában kiüresedtek, és elvesztették az első 

szeretetet. Az első szeretet alatt ne az első érzést értsétek. Mert a szeretet, mint már erről volt 

szó néhányszor, az nem egy érzés. A szeretet az maga Isten, az agapé szeretet, a feltétel 

nélküli szeretet. Ha nem ez a motorja mindennek, ha nem ez az alapja a gyülekezetnek, ha 

nem ez az alapja a családnak, a legkisebb gyülekezetnek, és a szellemi gyülekezetnek, akkor 

az a gyülekezet kiüresedik. Bár ugyan megmaradnak a programok, megmaradnak a teendők, 

történnek akár az evangelizációk, történik sok minden, de ha az alap, az első szeretet eltűnik, 

akkor üressé és értelmetlenné válik minden. Egy homokvárra építünk. Jézus erről beszélt 

ennek a gyülekezetnek.  
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A következő a smirnai gyülekezet. A mirháról nevezték el. A gyülekezetek egyébként 

Kis-Ázsiában voltak, a mai Törökország területén, Efézus is. Tudjuk nagyon jól, hogy Pál 

apostol, amikor Efézusban járt, akkor ott sok mindennel találkozott. Különféle görög 

isteneket, meg istenségeket imádtak. Ugyanez a helyzet a pergámumi gyülekezettel is. Igen 

erős befolyása volt a görög kultúrának, a görög kultusznak, és idegen isteneket imádták. Ott 

az efézusi Dianával volt problémájuk, hogy az ötvös mestereknek elrontotta a bizniszét, mert 

nem tudták tovább gyártani a bálványszobrokat. Nagyon fölháborodtak, és Pál apostol még 

figyelmeztette őket, mielőtt Efézusból eljött, hogy nagyon vigyázzanak. Nézzük is meg, oda 

tudunk lapozni. Hagyunk helyet, hogy amit a Szent Szellem felhoz, azt nézzük meg, mert nem 

véletlenül hozza föl. Nem szeretnénk elrontani. Nézzük, hogy mit mondott Pál apostol. 

Elbúcsúzik az efézusi gyülekezettől, és azt mondja: 

Apostolok cselekedetei 20,27–30. 

27. Mert nem vonakodtam attól, hogy hirdessem néktek az Istennek teljes akaratát. 

28. Viseljetek gondot azért magatokra és az egész nyájra, melyben a Szent Szellem 

titeket vigyázókká tett, az Isten Gyülekezetének pásztorlására, amelyet a tulajdon 

vérével szerzett.  

Nem tudom, megfigyelted-e, hogy nem egy személynek beszél Pál apostol, hanem a 

gyülekezetnek. Mindannyiunknak felelőssége az, hogy a gyülekezetben jól menjenek a 

dolgok, hiszen ez a szellemi családunk. Nagyon fontos, hogy megálljunk az igazságban, 

hiszen nem mindegy ó, hogy mi hangzik el, mit tanítanak egy gyülekezetben, mert az 

befolyással van az egész életünkre. Tehát óriási a felelősségünk, hogy Istennek a tiszta Igéjét, 

és a hamisítatlan tejét megőrizzük. Semmi keresnivalója a gyülekezetben a világ dolgainak. A 

hamis tanítások nem odavalók. Miért mondja ezt Pál?  

29. Mert én tudom azt, hogy az én eltávozásom után jönnek tiközétek gonosz 

farkasok, akik nem kedveznek a nyájnak.  

30. Sőt, ti magatok közül is támadnak férfiak, kik fonák dolgokat beszélnek, hogy a 

tanítványokat maguk után vonják.  

Pál apostol figyelmeztetett erre, amikor ezek a gyülekezetek megalakultak, és az efézusi 

gyülekezet megfogadta mindezt, nagyon szépen megálltak, és éppen ezért az Úr meg is dicséri 

őket. Efézus eléggé egy politikai központ volt annak idején, és nagyon sok üldözés, nagyon 

sok befolyás érte őket. Visszatérve, menjünk a következő gyülekezetre. Ugyanez a helyzet a 

smirnai gyülekezettel, akik a mirháról lettek elnevezve. Az pedig akkortájt – olvastam 

tanulmányokat ezzel kapcsolatban – a gazdasági életnek az egyik központja volt Kis-

Ázsiában, ahol szintén virágzott a görög kultusz. Mind a három város, Pergámum, Smirna, 

Efézus a görög isteneket imádták, és ráadásul még ott volt annak idején az úgynevezett 

császárkultusz. A császár istenként imádatta magát.  

Ezen a három településen voltak olyan templomok, hogy mindenkinek, aki a császárság-

hoz tartozott, egy évben egyszer tömjénezni kellett a császár-istennek. Ha valaki ezt nem tette 

meg, és ha valaki mást mondott istennek, és mást imádott, mint a császárt, akkor nagyon 

komoly üldözések érték. Pontosabban a császár megengedett különféle vallásokat, hagyta 

őket, de minden évben mindenkinek kötelező volt, hogy őt imádja. Mivel a smirnai 

gyülekezet megtagadta, hogy ők tömjénezzenek, és istenként imádják a császárt, ezért nagyon 

nagy üldözést kaptak. Vannak leiratok, hogy megölték a gyülekezet vezetőjét azért, mert 

megtagadta, hogy ő mást mondjon úrnak, mint a Jézus Krisztust. Ugyanúgy éltek ott zsidók 

is, és bizony nagyon sokan behódoltak ennek a világi kultusznak, a világi isteneknek. De ők 

nem tették, ezért nagyon komoly üldözéseket szenvedtek el. Tudjátok, ezek a diktátorok, meg 

ezek a császárok, és minden önkényuralkodó azt hiszi, hogy az ő uralma örökké tart, pedig 

nincs örökkévaló királyság, csak egy, a mi Urunk, Jézus Krisztusunk királysága. Az összes 

más királyság meg fog semmisülni. Akik társul adták magukat, a császárnak, a királynak, meg 

a nagy előkelőknek az asztaláról étkeztek, a Biblia világosan beszél róla, hogy ezek el fognak 
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veszni, mert egy napon mindenkinek számot kell adnia. Mi odaállunk a Krisztus ítélőszéke 

elé, ezt olvassuk a Róma 14,10 igeversében.  

Róma 14,10–12. 

10. …Hiszen mindnyájan odaállunk majd a Krisztus ítélőszéke elé. 

11. Mert meg van írva: Élek én, ezt mondja az Úr, mert nékem hajol meg minden 

térd, és minden nyelv Istent magasztalja. 

12. Azért hát mindenikünk maga ad számot magáról az Istennek. 

A világnak is oda kell állni a nagy fehér trón elé, amikor Isten meg fogja ítélni a világot. 

Meg fogja ítélni a kecskéket, és meg fogja ítélni a juhokat, és tudjuk azt, hogy a fenevad meg 

a hamis próféta lesz először a tűznek a tavába vettetve, utána oda lesz dobva a sátán is, és 

mindazok, akik velük vállaltak közösséget, ugyanerre a sorsra fognak jutni. Mindazoknak, 

akik ezeket a gonoszságokat tették, számot kell adniuk a cselekedeteikért. Nekünk is számot 

kell adnunk, minden hivalkodó beszédért is számot kell, hogy adjunk. Oda kell, hogy álljunk 

a Krisztus ítélőszéke elé. Igen, a kegyelem Evangéliuma alatt vagyunk, de nyilván van egy 

ellenségünk, a gonosz, akinek az a terve, célja, szándéka, hogy az ő munkatársaivá adjuk 

magunkat. Hogy legyünk pletykálkodók, rágalmazók, lopók, csalók, hazudozók, sorolhatnám 

tovább mindazokat, amiket az Ige fölír, és ilyenkor társul adjuk magunkat a gonosznak, a 

terveihez. Nézd meg, hogy ezeknek az embereknek az életük sem volt drága azért, hogy 

megálljanak. Azt mondta nekik Jézus, hogy semmit ne félj azoktól, mert az csak egy kis ideig 

fog tartani. Néhányatokat tömlöcbe fognak vetni, de én vagyok az Úr! Isten meg fogja védeni 

őket. Azt mondja, hogy légy hű mindhalálig, és neked adom az életnek a koronáját. Légy hű 

mindhalálig! Akinek van füle, hallja, hogy mit mond a Szellem a gyülekezetnek. Aki győz, 

annak nem árt a második halál. Mi az a második halál? Van erről szó egyébként a Bibliában. 

Kíváncsiak vagytok rá? Tudjátok, ha én valamire kíváncsi vagyok, akkor föllapozom a 

Bibliámat. Most akkor tegyük ezt közösen, és nézzük meg 

Jelenések 20,6. 

6. Áldott és szent, akinek része van az első feltámadásban: ezeken nincs hatalma a 

második halálnak; hanem lesznek az Istennek és a Krisztusnak papjai, és uralkodnak 

Ővele ezer esztendeig.  

Volt-e már részünk az első feltámadásban? Igen, mert mi Jézus Krisztussal meghaltunk a 

keresztségben, és feltámadtunk. Ugye? Be vagyunk írva a Bárány könyvébe. Mert két könyv 

van. Van az élet könyve – azt hiszem, erről majd fogok egy kicsit tanítani. Az élet könyvébe 

ki van beírva? Mindenki, aki megszületett. Van egy másik könyv, az pedig a Bárány könyve. 

Egyébként a Jelenések könyvében van, ha akarjátok, ezt is megnézhetjük, csak nem akartam 

nagyon elkalandozni a mai üzenettől. Azt mondja: nem árt neki, nincs hatalma a második 

halálnak, hanem lesznek az Istennek és Krisztusnak papjai, és uralkodnak Ővele ezer 

esztendeig. Ez azokkal fog megtörténni a millennium alatt, akik hívőkké válnak, arról szól. 

Őróluk is szól. Aztán nézzük: és beszél arról is, hogy aki győz. 

Jelenések 21,7–8. 

7. Aki győz, örökségül nyer mindent; és annak Istene leszek, és az fiam lesz nékem.  

Hogyan tudunk győzni? János első levelében le van írva. Mert mindaz, aki Istentől 

született, legyőzi a világot, és az a győzelem, amely legyőzte a világot, a mi hitünk. Hit által 

tudunk győzni. Hit által vagyunk győztesek.  

8. A gyáváknak pedig és hitetleneknek, és utálatosoknak és gyilkosoknak, és 

paráznáknak és bűbájosoknak, és bálványimádóknak és minden hazugoknak, azoknak 

része a tűzzel és kénkővel égő tóban lesz, ami a második halál.  

De mi Krisztusban vagyunk, be vagyunk írva a Bárány könyvébe, és az utolsó ítéletkor 

lesz az, hogy aki nem találtatott méltónak, az ki lesz húzva az élet könyvéből, ez a nagy fehér 

trón utáni ítélet lesz. Most ebbe nem bonyolódnék bele, hanem nézzük tovább. Csak hogy 

értsük azt, hogy mit jelent a második halál. Menjünk tovább, és nézzük meg a pergámumi 
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gyülekezetet. Pergámumban ugyanaz a helyzet volt, mint az előző két településen. Ott is a 

görög kultúra, sőt, ez volt egy kulturális központ. Míg Smirna gazdasági volt, Efézus az 

politikai, úgy Pergámum egy szellemi központ volt. A pergamenről mindenki hallott már, a 

pergamen papírról. Tudjuk, hogy abban az időben nagyon híres könyvtára volt. Tanulmá-

nyokat olvasgattam, állítólag 200 ezer pergamen tekercs volt, egy nagyobb könyvtár volt, az 

alexandriai könyvtár, ott talán 300 ezer, és ment a rivalizálás a két város között. A lényeg az, 

hogy a babiloni kultúra is átkeveredett Pergámumba. Nézzük meg, hogy mit Ír itt az Ige.  

Jelenések 2,12–13. 

12. A pergámumbeli gyülekezet angyalának írd meg: Ezt mondja az, akinél a kétélű 

éles kard van: 

13. Tudom a te dolgaidat, és hogy hol lakol, ahol a sátán királyiszéke van; és az én 

nevemet megtartod, és az én hitemet nem tagadtad meg Antipásnak, az én hű 

bizonyságomnak napjaiban sem, akit megöltek nálatok, ahol a sátán lakik.  

Ez egy igazi sátáni központ volt. Ott volt Zeusz oltára, ott volt ez az Athéné istennő, és 

egy Aszklépiosz nevezetű istent imádtak, mint gyógyítót, mint megváltót. Ez az akkori kornak 

egy igazi kegyhelye volt, ahol az emberek mentek a varázslókhoz, a mágusokhoz. Az a 

templom, amit Aszklépiosznak építettek, tele volt kígyókkal. A mai gyógyszertárakon is 

látható a korsóból kijövő kígyó ábrázolás, amely a görög istenségeknek, a démonainak a 

szimbólumai. A kígyó a sátán szimbóluma. Tele volt ilyenekkel az egész környék, és az egész 

környezet. Bizony ott voltak ezek a görög istenségek, és azokat imádták, ráadásul ott volt a 

császár temploma is, és nagyon komoly üldözéseket éltek át ezek az emberek. Amikor csak 

elolvassuk az Igét, hogy üldözték őket, Azt mondják: jó, hát most is üldöznek bennünket! Ez 

igaz, de nem hasonlítható össze ez azzal az üldözéssel, amit ők akkor éltek át. Ma is jelen van 

ez a szellemiség, mert a sátánnak, a gonosznak ugyanaz a célja, mint akkor volt, hogy a 

gyülekezetet elpusztítsa. Meg kell érteni, hogy ami támadások vannak, úgy a magánéletedben, 

a személyes életedben, a családod életében, a gyülekezet életében, ezek mögött mind gonosz 

fejedelemségek, gonosz démonok állnak. Ezek vannak a háttérben. Partnereket keresnek 

maguknak.  

Az elmúlt napokban néztem egy embert, aki sátánista volt, akit nyolc éves korában a 

sátánnak ajánlottak, és olyan mélységekbe ment a sátánizmusban, hogy az már valami 

döbbenet. Azt mondta, hogy szemtől szemben ült le vele, és az volt a dolguk, hogy 

elpusztítsák a keresztényeket, elpusztítsák a keresztény gyülekezeteket, olyan borzalmas 

dolgokat tettek meg. Azt mondja, hogy azok az emberek, akik gyengék, akik nincsenek ott az 

Igében, azok könnyű prédák, könnyen elbánik velük. Könnyen elbánik a vallásos emberekkel, 

akik nincsenek benne az Igében. Akikkel soha nem tudtak mit kezdeni, azok, akik újjá vannak 

születve, akik a szent vérrel meg vannak mosva, és főleg akiknek van élő kapcsolata Istennel. 

Említette a nyelvek imáját, hogy akik nyelveken imádkoznak, akiknek van így élő 

kapcsolatuk Istennel, azokkal nem tudtak mit kezdeni. Napjainkban főként az afrikai 

földrészen hallunk ilyenekről, boszorkánydoktorokról, ezek mind sátánista dolgok, és jelen 

vannak ma is, és valós támadások az emberek életében. Valós támadások ezek a 

gyülekezetnek. Ezért tanítja az Efézusi levél, hogy vegyük fel a szellemi fegyverzetet. De 

nem úgy, hogy reggel elmondom, hogy fölvettem a hit pajzsát. Ezen csak nevet az ördög. 

Nem erről van szó, sokkal többről van itt szó. Meg kell látnunk azt, hogy van egy ellenségünk 

itt a földön, és ez nem játszadozik, hanem azért jött, Jézus elmondta, hogy öljön, lopjon, 

pusztítson. De Jézus azért jött, hogy életünk legyen, és hogy bővölködjünk. A jó hír az, hogy 

Jézus legyőzte ezeket a fejedelemségeket, a hatalmasságokat, ezeket a gonosz démoni 

seregeket. Itt olvassuk a Jelenések könyvében.  

Jelenések 12,10–11. 
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10. És hallék nagy szózatot az égben, amely ezt mondta: Most lett meg az üdvösség és 

az erő, és a mi Istenünk királysága, és az Ő Krisztusának hatalma; mert a mi 

atyánkfiainak vádolója levettetett, aki vádolta őket éjjel és nappal a mi Istenünk előtt.  

Ki a vádló? A sátán, a gonosz a vádló, aki a mi atyánkfiait vádolja. Aki vádolta őket éjjel 

és nappal, a mi Istenünk előtt. Levettetett. Hála Istennek, még nem a földre, hanem a második 

égben vannak ezek a fejedelemségek. Pál apostol beszél a második, illetve a harmadik égről, 

hogy elragadtattam a harmadik égig, és hallottam kimondhatatlan beszédeket, kimondhatatlan 

szózatot, amit el sem tudok mondani. Ki sem tudok beszélni.  

11. És ők legyőzték azt a Bárány véréért és az ő bizonyságtételüknek beszédéért; és 

az ő életüket nem kímélték mind halálig. 

Ők elkötelezték magukat Krisztusnak. Ha megnézzük ezt a smirnai gyülekezetet, ott már 

nem az volt a cél, hogy ki a dicséretvezető, hangos-e a dicséret vagy nem, meg ki prédikál, 

hanem ott már a létük volt a kérdés. A létük volt a probléma. Ilyen üldözéseket szenvedtek, és 

mégis megálltak. Kik azok, akik meg tudnak állni? Akik látják a célt. Ha nincs ott az a cél, 

amiért teszed, akkor nem fogsz tudni megállni, és nem fogod tudni megtenni.  

Ez az egész világ elveszik. Ennek a világnak nincs az égvilágon semmire válasza. Ennek a 

világnak nincs válasza a gazdasági problémákra, az egészségügyi problémákra, társadalmi 

problémákra, és titkot mondok nektek: nem is lesz. Hiába kampányolsz e mellett a világ 

mellett, hiába kampányolsz bármi program mellett, ezek a programok, meg kampányok, meg 

ezek a földi hatalmasságok nem fogják tudni megoldani a problémáidat. Ha keresztény vagy, 

és ha bölcs vagy, és ha az Igét olvasod, akkor rájössz arra, hogy csak egy program, egy 

kormány mellett érdemes kampányolni, mégpedig érdemes lájkolni a mi urunk Jézus 

Krisztusnak a királyságát, nem pedig indulatos bejegyzéseket tenni valamelyik pártra, meg 

valamelyik földi hatalmasságra. És ha az ördög belevitt ebbe a játékba, akkor legyen eszed, és 

szállj ki onnan, mert ez nem a te utad! Semmi keresnivalója a gyülekezetben ilyesminek. A mi 

politikánk az Jézus Krisztus politikája, a mennyei politika az egyetlen politika, és örökkön 

örökké vele fogsz uralkodni. Örökkön örökké. Ezek az uralmak, ezek a hatalmak mind, mind 

csak időleges és múlandó, veszendő holmik.  

A vezetőinkért, meg a vezetőkért egy dolgot tehetünk, imádkozunk értük. Nem szidjuk a 

miniszterelnököt, az ellenzéket, meg akárkit, nem, ez nem a mi utunk. Ez nem a mi 

keresztény utunk – mi imádkozunk értük. Mert a mi Urunk a trónján ül, Ő ad királyokat, és Ő 

dönt királyokat. Istenben bízunk, és nem emberekben. Mit mondott az Ige? Péternek Isten 

adott egy csodálatos kijelentést. A kérdés az volt, hogy kinek mondják Jézust az emberek. Az 

egyik azt mondja, hogy ennek, a másik azt mondja, hogy annak, de Jézusnak az volt a kérdése 

a tanítványokhoz, hogy ti kinek mondotok engem? Az a lényeg, hogy ti kinek mondotok 

engem? Péter Istentől kijelentést kapott, és azt olvassuk: 

Máté 16,16–18. 

16. Simon Péter pedig felelvén, monda: Te vagy a Krisztus, az élő Istennek Fia. 

Ez a kijelentés. Ezt a kijelentést kell, hogy megkapja mindenki a szívébe. Nem akkor 

születik újjá, ha elmondja az üdvösség imát. Az kevés. Az nagyon kevés. De az is kell. 

Hanem először is, hogy hitre jut, hogy Jézus feltámadt. Mit prédikáltak a tanítványok? Azt, 

hogy Jézus él, Jézus meghalt és feltámadt. Azt mondja Pál, mert ha Krisztus fel nem támadt, 

akkor hiábavaló az én prédikálásom, de hiábavaló a ti hitetek is. Tehát Jézus feltámadt, és 

Jézus él. Erről kapott egy kijelentést.  

17. És felelvén Jézus, monda néki: Áldott vagy Simon, Jónának fia, mert nem test és 

vér jelentette ezt meg néked, hanem az én mennyei Atyám.  

18. De én is mondom néked, hogy te Péter vagy, és ezen a kősziklán építem fel az én 

Gyülekezetemet, és a pokol kapui sem vesznek rajta diadalmat.  

Te Péter vagy. Kéfás annyit jelent, hogy Péter, a korábbi neve nádszál volt, aki ingadozott 

ide-oda. De most egy kő vagy, azt mondja. Nem a kőszikla, egy kődarabka vagy. Majd erről 
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Péter egyébként beszél, hogy ezen a kősziklán építem fel az én gyülekezetemet, és a pokol 

kapui sem vesznek diadalmat rajta. Ki a kőszikla? Nem Péter. Jézus a kőszikla. Mi volt a 

kérdés? Ki vagyok én? A názáreti Jézus. Ő az élő Isten Fia. Ezen a kősziklán épül fel, nem a 

Péteren. Isten nem emberre építi az egyházát.  

Még mindig vannak olyan sötét tanok, mert ez is a pokol tana, hogy Isten emberre építette 

az egyházát. Nem igaz, ez egy hazugság, teljesen mindegy, hogy ki mondja, mióta mondja, 

mennyi ideig mondja, a hazugság az hazugság, ha én mondom, ha más, ha nem egyezik az 

Igével, akkor hazugság! Ezen a kősziklán Ő föl fogja építeni. Ki fogja fölépíteni? Ő teszi 

meg. Ezt nem tudja ember megtenni. Persze embereket használ Isten, de Ő tudja ezeket 

megtenni. Tehát visszatérve a Jelenések könyvére, a pergámumi gyülekezetre. Ott már 

vértanú is van, Antipást megölték, szintén a hitéért. Közben visszatértünk a Jelenések 2. 

fejezetbe. Azt mondja Jézus, hogy de van valami kevés panaszom ellened:  

Jelenések 2,14. 

14. De van valami kevés panaszom ellened, mert vannak ott nálad, akik a Bálám 

tanítását tartják, aki Bálákot tanította, hogy vessen botránykövet az Izrael fiai elé, hogy 

egyenek a bálványáldozatokból, és paráználkodjanak. 

Ez nem a törvény, ez Újszövetség. Nem prédikálunk törvényt, mert nem vagyunk törvény 

alatt, hanem kegyelem alatt, és az üdvösség ruhájába öltöztettünk. Ki öltöztetett minket az 

üdvösség ruhájába? Maga az Úr Jézus Krisztus adta ránk a ruhát. Úgy, mint az Éden 

kertjében, amikor ettek a jó és gonosz tudás fájáról, ami talán egy fügefa lehetett, és 

körberakták magukat fügefalevelekkel. A szellemi értelemben a jó és gonosz tudás fája a 

törvény. A fügefalevelek a törvény írott betűi. Azok nem fedték be se Ádámot, se Évát, 

kénytelen volt Isten fölöltöztetni őket, ahhoz viszont már véráldozatra volt szükség, mert meg 

kellett ölni az állatot, és Isten állatbőrbe öltöztette őket. Az Úr öltöztette föl őket. Mi is az 

üdvösség ruháiba lettünk fölöltöztetve.  

A lényeg az, hogy a bálványimádásnak, a paráznaságnak, és ezeknek a dolgoknak semmi 

keresnivalója egy keresztény gyülekezetben sem. Mert a bűn az bűn most is. Nem azért, mert 

a pokolba fogsz kerülni, hanem mi történik? Ilyenkor, amikor valaki eltévelyedik, és ezeket a 

dolgokat megengedjük, ajtót nyitunk az ördögnek, akkor gyakorlatilag lementünk arról a 

keskeny útról, ahol a biztonságunk, ahol a védelmünk van. Rámentünk az ellenség területére. 

Az olyan, mint amikor megyek valamelyik autópályán, és úgy döntök, hogy én nem az 

autópályán autózok, hanem lemegyek az árokba, és majd ott autózok. Össze fogom törni 

magam. Igaz? Akkor az emberek kérdezik, hogy no, most akkor hol van Isten? Barátom, te 

hol vagy? Isten a trónján ül. Istennel nincs probléma, mert Ő az Úr. Ő a királyok Királya. De 

mi vagyunk a Krisztus Teste.  

Nagyon fontos, hogy mi az, amiben hiszünk, és miért a cselekedetekről beszél a Jelenések 

könyve? Nagyon érdekes dolog. Nem? Folyamatosan azt tanítjuk, és most is azt tanítjuk, hogy 

az üdvösség kegyelemből van, hit által. De akkor mi köze a cselekedeteknek ehhez? Hát az, 

hogy a te hitedet is az mutatja meg, amit teszel, és az én hitemet is az mutatja meg, amit 

teszek. Hogy hiszed-e azt valóban, amit Jézus mond? Ha hinnél, akkor nem pletykálkodnál. 

Ha hinnél, akkor nem hazudoznál, ha hinnél, akkor nem lopnál. Ha hinnél, akkor nem vennél 

részt azokban a dolgokban, mert valaki látja, amit teszünk. Lehet, hogy nem hallja az illető, 

amikor valami rossz dolgot mondasz a háta mögött, de valaki hallja. Ha te ezt hinnéd, hogy ez 

tényleg így van, ha ott állna Jézus melletted, akkor is elmondanád? Jó kérdések ezek, ugye? 

De a cselekedetünk megmutatja a hitünket, és nem törvényt akarok prédikálni. De ki kell, 

hogy ábrázolódjon belőlünk a Krisztus. Nem is a törvénynek az etikai részét. Mi a baj azzal? 

A törvénynek az erkölcsi részével? Azzal az a baj, hogy Krisztus nem akarja, hogy mi a 

szőlőtőn kívül teremjünk gyümölcsöt. Mit akar Isten? Hogy mi a szőlőtőn, benne teremjünk 

gyümölcsöket. Mert az a szőlővessző, amely gyümölcsöt nem terem, azt mondja, hogy azt 

lemetszi, azt megvágja. Bizony vannak olyan vadhajtásaink, amiket le kell vagdosni. Miután 
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újjászületünk, a Timótheus levélben van írva, hogy Isten azt akarja, hogy minden ember 

üdvözüljön, és az igazság ismeretére eljusson. Ahhoz a szőlőtőre kell kerülnünk, Isten azt 

szeretné, ha Tőle kapnánk a táplálásunkat, hogy miután megismertük Őt, felnövekedjünk 

Őbenne, kiábrázolódjon bennünk a Krisztus.  

Bizony bejönnek az emberek a gyülekezetbe sokféle helyről. Amikor kivetjük a hálóinkat, 

amikor elmegyünk evangelizálni, akkor sokféle fajta halat fogunk, és mindannyian 

bekeveredtünk, és bizony ezek a halak mindenféle halak. Van, aki a vallásból jön, én is egy 

ilyen hal voltam, aki a vallásból jött. Van, aki a világból jön, van, aki a pogány világból jön, 

van, aki ilyen, van, aki olyan, van, aki amolyan. Nyilván mindenki hozza magával azt, amije 

van. Mást nem hozhat magával. Igaz? Akkor behozza a régi gondolkodásmódját, behozza a 

régi cselekedeteit, de mi a cél? A cél az, hogy ne mi változzunk el a világ képére és 

hasonlatosságára, ne mi legyünk bálványimádók, és ne nyissunk az ördögnek ajtót, hanem 

hogy ők megtérjenek.  

Mi a megtérés? Az, hogy megfordulunk, a gondolkodásmódunk megváltoztatása, ép, 

józan, gondolkodás. Ez a megtérés. Nem fordítva kell, hogy előbb megtérünk, aztán újjászü-

letünk. Vannak ilyen tanítások is. Igen, olyan szinten meg kell térni, hogy meg kell változtatni 

az eddigi gondolkodásunkat. Eddig nem hittem Krisztusban, de most, hogy itt kijelentést 

kaptam a szellememben, az Isten Szellemétől, mert valaki prédikálta az Igét, akkor valóban, 

ilyen szempontból meg kell térni. Mikor prédikálnak, hogy meg kell térni, térjél meg, és 

sorolják a cselekedeteket, akkor barátom, nagyon eltévesztetted az Evangéliumot, mert Jézus 

nem azt mondta, hogy meg kell térned, hanem azt, hogy újonnan kell születned, mert ha újjá 

nem születtek, nem mehettek be Isten országába! Fölmész az internetre, millió prédikációt 

találsz a megtérésről. Ha újjá nem születsz, ha nem kerülsz Krisztusba, akkor nem kerülsz be 

a szőlőtőre! Mi lesz akkor? Csak a hústestnek a cselekedete lesz akkor.  

A szőlőtőn kívül nem akarja Isten, hogy gyümölcsöt teremjünk. Lehetsz bármilyen 

erkölcsös, kaphatsz jó világi nevelést, etikát tanít a világ is. De a Biblia az nem etikakönyv. 

De ha befogadod, akkor jó etikát fog okozni. Igen, mert jó viselkedést fog okozni, mert az 

Isten Szellemétől való ez a könyv, és minden jó adomány az Istentől származik. Igaz? Amikor 

befogadjuk a Krisztust, akkor új teremtések leszünk, és nem azért nem lopok, mert elkap a 

rendőr és megbüntet, hanem azért, mert nem akarom elvenni a másét. Mert nem kell, mert az 

nem az enyém. Mert más a természetem. Ez egy óriási különbség! A törvény ezt nem tudta 

megtenni. A törvény egy kőtábla volt. A törvény megmutatta, hogy ha belenéztél a tükrébe, 

akkor láttad a rossz ábrázatodat te is, és én is. Mert nem tudtunk megfelelni. De Isten jobbról 

gondoskodott. Olvassuk a Jeremiás 31,31-ben, a Zsidókhoz írt levélben is olvassuk, hogy bár 

nem vagyunk a törvény alatt, és nem a törvény meg a halott cselekedetek fogják megteremni a 

jó gyümölcsöt, hanem az, ami belülről jön. Erre egyedül csak Isten Igéje képes, hogy 

megváltoztasson bennünket, ha te akarod.  

De ellenállhatsz Isten Igéjének, és úgy dönthetsz, hogy ez nekem nem kell. Nem kötünk 

kompromisszumot a világgal. Nézd meg, ezek az emberek, akikről itt beszélünk, akikről Jézus 

beszél. Azt mondta Pál apostol: nekem még az életem se drága. Ott olvassuk az Apostolok 

cselekedeteiben, hogy mondta, fölmegyek Jeruzsálembe. Elbúcsúzik a thessalonikai 

gyülekezettől, és mondja, hogy nem fogjátok látni többet az én ábrázatomat. De azt mondja, 

hogy akkor is fölmegyek, mert Isten azt mondta, és nekem még az életem se drága. Pál 

apostol elszánta magát, és az a rengeteg hívő, akik ott voltak, ők is elszántak voltak. Mi 

történik ma? Hát mumpszos lett a macskám, kanyarós lett a papagájom, nem jövök 

gyülekezetbe. Igaz? Ez történik a ma napon. Millió kifogást kitalálunk, hogy mit miért nem 

teszünk. Örökkévaló jutalmunk lesz azért, amit Isten országában végzünk. Az örökkévaló 

jutalmunkat kótyavetyéljük el múlandó holmikért. Még a szolgálatom elején hallottam egy 

mondást, ami így szólt valahogy, hogy nem bolond az az ember, aki veszni hagy mindent, ami 

úgysem lehet az övé, hogy megnyerje mindazt, ami az övé lehet. Dicsérjük az Urat! A világ 
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bolondnak néz téged, amikor erről beszélsz, de mi nem az orrunkig látunk, hanem az 

Evangélium az örökkévalóságba mutat, és nekünk az örökkévalóságban van a helyünk. Az 

ördög tudja, mert neki nagyon kevés ideje van. Ezért mit csinál? Megvakítja az embereket. 

Nézzük a második Korinthusi levélben:  

2Korinthus 4,3–5. 

3. Ha mégis leplezett a mi Evangéliumunk, azoknak leplezett, akik elvesznek: 

Miért gúnyol ki téged egy elveszett? Azért, mert leplezett előtte az Evangélium, mert nem 

ismeri a Krisztust, nincs élő hite, és nem is érti, hogy te mit csinálsz. Te meg azt nem érted, 

hogy ő miért nem érti. Hát azért, mert leplezett az Evangélium, és az ördög nagyon be van 

pánikolva, mert mit csinál? Megvakítja az embereket. Akiben e világ istene – kis i-vel van írva. 

E világ istene, ez nem a te istened. 

4. Akikben e világ istene megvakította a hitetlenek elméjét, hogy ne lássák a Krisztus 

dicsőséges Evangéliumának világosságát, aki az Isten képe. 

5. Mert nem magunkat prédikáljuk, hanem az Úr Jézus Krisztust; magunkat pedig, 

mint a ti szolgáitokat, a Jézusért. 

Azt mondja Pál apostol, ami az 1Korinthus 3-ban van: Kicsoda Pál? Kicsoda Apollós? Csak 

szolgák. Azt mondja: Én plántáltam, Apollós öntözött, de Isten adta a növekedést. Mindannyian 

el vagyunk hívva arra, hogy az Evangéliumot hirdessük. Ez nem feltétlenül azt jelenti, hogy 

kiállsz egy pulpitusra, és prédikálsz. Ezt mindenki meg tudja csinálni, azt mondom. Nem ez a 

nehéz, hanem amikor kint vagyunk a frontvonalon, akkor is bizonyságot kell tennünk a 

feltámadt Jézus Krisztusról, mert akiben nincs ott a Krisztus, az a pokolba fog kerülni. Lesz 

még az utolsó ítéletnél egy esélye, de ha hallott az Evangéliumról és szándékosan elutasítja, 

akkor elveszett. Isten fogja ezt megítélni. Az Ige nem köt mindent az orrunkra a Bibliában, de 

ami ki van jelentve, azt tudnunk kell! Jézus vissza fog jönni, és nem tudjuk, hogy az hét év 

múlva, vagy hány év múlva lesz. Bocsánat, de én ezeken a hét éveken mindig csak 

mosolyogtam. Ez Biblia, és nem számtankönyv. Vannak benne számok is, de nem kell 

lejáratnunk az Evangéliumunkat. Senki sem tudja. Jézus világosan elmondta, hogy senki nem 

tudja, hogy mikor fog visszajönni, de azt mondja: látjátok az időket. Az időket látjuk, mert itt 

vannak a végidők, és beteljesedtek már azok a dolgok, amiknek be kell teljesedni lassan. De ez 

egyedül az Atya hatalmába van helyezve. Azt mondta Jézus, hogy még én sem tudom, az Atya 

hatalmába van helyezve. Nekünk nem ezzel kell foglalkozni! Egy dolog biztos, hogy amit Isten 

megmondott, az megtörténik. Jézus vissza fog jönni, de előtte meglesz az elragadtatás.  

Péter levelében meg van írva, hogy sokan gúnyolódnak ezzel kapcsolatban, hogy késik az 

ígérettel, meg nem jön. Ő nem késik az ígérettel, ő pontosan akkor fog jönni, amikor jönnie kell, 

de előtte meg kell történnie a nagy szakadásnak. Ez nem hit-szakadás, vagy valami holmink 

elszakad. Mi ez a szakadás? Elszakít minket innen a földről, kivesz minket innen a földről. Az 

elragadtatásnak meg kell lenni. Jézus vissza fog jönni, és el fog vinni bennünket, ha hiszel 

ebben, akkor is, ha nem hiszel, akkor is. Ha valaki nem hisz Jézusban, akiben nincs Krisztus, azt 

nem fogja elragadni. Akik Krisztusban vannak, azok kit várnak? Az Ő Fiát az égből. Mi nem az 

Antikrisztust várjuk! Nagy baj van, ha te már látod az Antikrisztust! Akkor gáz van, akkor te itt 

maradtál! Elfelejtetted felöltözni a Krisztust. Vissza fog jönni értünk, és el fog vinni bennünket. 

Nem tudjuk, ez mikor fog megtörténni. Az alkalom végén, vagy még előtte megyünk el, de meg 

fog történni.  

Ugye, már volt egy föltámadás. Krisztus föltámadt, és jön a következő. Egyébként három 

feltámadás lesz.  Több feltámadás lesz, mert föl fognak támadni azok, akik a Krisztussal 

hunytak el. Igaz? Mi is, akik élünk, nem előzzük meg azokat, akik elaludtak – a Thessalonikai 

levélben le van írva –, hanem egyszerűen elragadtatunk Jézussal, és megyünk föl az örök 

otthonunkba. Vissza fogunk jönni, mert ez az utálatosság be fog ülni.  Le fog vettetni a földre, 

és be fog ülni, és istenként fogja imádtatni magát, és elhitet embereket. Lesznek akkor is, akik 

akkor fogják fölismerni, hogy Jézus a Krisztus. Lehet, hogy hirdeted nekik, lehet, hogy 
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kinevetnek. Lehet, hogy visszautasítanak, de akkor világosság fog gyúlni, és nagyon-nagyon 

sokan fognak Krisztushoz megtérni, és elfogadják az Urat. Akkor már nem lesz a kegyelemnek 

ilyen időszaka, az életük árán fognak csak tudni bekerülni a Bárány könyvébe.  

Mi fog történni? A fenevad is, meg a hamis próféta is be fog vettetni a tűznek a tavába. 

Utána be fog vettetni az ördög, és ezer év után majd újra el lesz engedve. Azok is, akik őt 

követték, és mindenki meg fog jelenni a nagy fehér trón előtti ítéleten. Ezért mondja az Ige, 

hogy nekünk már nem árt. Akik be vannak írva a Bárány könyvébe, azoknak már nem árt a 

második halál. Örökön örökké Vele fogunk uralkodni.  

Visszatérve: ugye, e világ istene megvakította a hitetlenek elméjét, hogy ne lássák a 

Krisztus dicsőséges Evangéliumát, aki az Isten képe. Most menjünk az Efézusi levélre, és ott is 

nézzük meg. Arról szól a mai tanítás, hogy van egy ellenségünk, aki el akar tántorítani minket 

attól a hittől, amelyben szilárdan kell, hogy álljunk. Mikor derül ki, hogy szilárdan állunk, vagy 

nem? Akkor, amikor jön a próba. Addig bárki mondhatja, hogy szilárdan áll. Bárki mondhatja, 

de amikor jön a próba, amikor jön a kísértés, amikor megmérettetünk, és hisszük, hogy nem 

találta tunk könnyűnek. 

Efézus 2,1–2. 

1. Titeket is megelevenített, akik holtak valátok a ti vétkeitek és bűneitek miatt,          

2. Melyekben jártatok egykor e világ folyása szerint, a levegőbeli hatalmasság 

fejedelme szerint, ama szellem szerint, mely most az engedetlenség fiaiban munkálkodik; 

Miért van itt, ezen a földön ez a rengeteg probléma? Azért, mert van egy gonosztevő, van 

egy olyan szellemi lény, aki az engedetlenség fiaiban munkálkodik. Ahogyan Istennek 

megvannak az emberei, megvannak a prédikátorai, megvannak a szószólói, a gonosznak 

ugyanúgy megvannak a prédikátorai, ugyanúgy megvannak a szószólói. Mi a cél? Az, hogy 

téged örökre ellopjon az örökkön örökké való jutalmadtól, hogy téged levegyen Krisztus útjáról, 

hogy levegyen arról a keskeny útról, és rávigyen a széles útra. Nagyon nagy a világnak a 

csábítása. Ha megnézzük ezt a pergamumi gyülekezetet, hatalmas volt a kultúra. Hatalmas 

kultúrájuk volt, és odajártak az emberek gyógyulni. Nagy templomaik voltak, nagy templomo-

kat építettek a bálványaiknak, és ott paráználkodtak a különféle bálványok előtt. Ugye, Pálnak a 

tanításáról volt szó.  

Volt még másról is szó, a nikolaiták tanításáról a pergámumi gyülekezetben, akiket been-

gedtek. Ez a klerikális rendszer, ami ma kialakult, hogy sajnos beengedték a keresztények a 

világot az egyházba. Ez a klerikális rendszer, ami bekerült az egyházba, ez bizony a nikolaiták 

tanítása, amit Jézus gyűlöl. Nem helyezett hatalmasságokat senki a hívő fölé. Fölöttünk egy 

hatalmasság van, egy főpásztorunk van, egyetlenegy, és Őt úgy hívják, hogy Jézus Krisztus. Ha 

más a főpásztor, akkor nem jól van a dolog. Jézus a főpásztor! Ki kell, hogy igazítsuk magunkat 

bizonyos dolgokban, amikor embereknek adunk olyan titulusokat, meg olyan hatalmat, ami 

egyedül Jézus Krisztust illeti meg. Nekünk is ki kell igazítani magunkat. Azért olvasok ezekről 

a gyülekezetekről, mert miközben olvastam, önkritikusan magunkra is ráismertem. Másoknak a 

hibáiból is tanulhatunk, hogy ezeket nem szabad megtűrnünk, mert tönkreteszi az életünket. A 

gyülekezet a Krisztus Teste, arról gondot kell viselnünk mindannyiunknak. Itt is voltak, akik ide 

jártak képmutató módon közénk, közben bálványképet imádtak. Nyilván, hogy el kell távolítani 

az ilyeneket. Nagyon kell vigyázni azokkal az emberekkel, akik démonizáltak, akik meg-

nyitották magukat a démonikus erőknek, mert ahol a varázslás bejön, a gonoszság bejön, 

mindenféle hamis cselekedet bejön. Ezzel nem lehet játszani!  

Nézzétek meg Sámson történetét! Isten fölkente, elhívta őt. Ő egy nazír, az anyja 

fogadalmat tett, hogy Sámson haját soha nem vágják le. Nem a hajban volt a kenet, hanem a 

fogadalomban. Miért hívta el Isten? Azért, hogy a gonosztól, a filiszteusoktól megszabadítsa 

Isten népét. De egy idő után önteltté vált. Erős volt, az oroszlánt is széttépte. De nem számít, 

mert az nem a saját ereje volt, hanem Isten ereje volt rajta. Ha megnézed Dávidot, ő nem 

kérkedett soha, mert őrajta Isten ereje volt. Amikor Isten fölkente, elhívott egy pásztorfiút, 
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királlyá tette. Mert ez a mi Istenünk. Mindegy, hogy honnan jössz, te is király vagy, mert 

papokká és királyokká lettünk az Úr Jézus Krisztusban. Van egy természetfeletti erő a mi 

életünk fölött, nem lehet ezzel játszadozni. Ezt tette Sámson. Jött egy filiszteus nő, egy pogány 

nő az ő pogány istentelenségével, a pogány bálványaival, és kicsalta tőle a titkát, hogy miben 

rejlik az ő ereje. És addig udvarolt neki, amíg Sámson elmondta, hogy a hajába helyezte el Isten 

a kenetet. Megkötözték, levágták a haját, és odalett Sámson tehetsége. Utána jött az ellenség, és 

megvakították őt. Nagyon súlyos árat fizetett. Élete végére visszajött hozzá Isten kegyelme, a 

filiszteusokra ráborította az épületet. De Isten munkája sérült.  

Nem lehet játszadozni a kenettel, amit Isten neked adott! A világ lecsalja rólad, mert nagy a 

csábítása. Óriási, mert még meg kell szerezni ezt, még meg kell szerezni azt. Még erre van 

szükségem, még arra van szükségem, és a nem elég, nem elég, és a nem elég! Itt fogod hagyni a 

földön, mert mezítelenül jöttél, úgy is mész el. Ez így fog történni! Nem szabad felcserélni az 

örökkévalót, az igaz kincset! Nézd meg, hogy Júdás is elárulta Jézust: harminc ezüstöt ért a 

Jézussal való kapcsolata. Harminc ezüstöt ért! Egy szégyenfolt lett, a Biblia azt mondja róla, 

hogy a veszedelem fia. Még egy valakit említ így a Biblia, az Antikrisztust, hogy a veszedelem 

fia. A fazekas mezején Júdás kettéhasadt, mert lezuhant. Elárulta az Urat, de utána már 

megbánta a tettét. Nem akart már tovább részt venni ebben az egészben, a fazekas mezején 

fölakasztotta magát. Levágták, és ott kettészakadt. Ő volt az első halottja. A fazekas mezeje a 

Hinon völgyében van, ahol a pogány istennek, a Moloknak áldoztak föl főként gyerekeket. Ő az 

első lakója. Ő a veszedelem fia, és elveszett. A gonoszt követőknek ez lesz a vége. Ma nem 

ilyen világvége hangulatot szerettem volna, hanem pontosan azt, hogy lássátok, hogy Isten 

milyen hatalmas kegyelmet adott nekünk, hogy mi ismerhetjük Őt, hogy mi megváltottak 

lehetünk. Nem véletlenül figyelmeztet a Biblia: 

1Péter 5,8–9. 

8. Józanok legyetek, vigyázzatok; mert a ti ellenségetek, az ördög, mint ordító oroszlán 

szerte jár, keresve, kit nyeljen el. 

Tehát ép elméjűek, ép gondolkodásúak, mert a Krisztus értelme a miénk. Nem Isten a mi 

ellenségünk. Amikor az emberek elhagyják a gyülekezetet, imádkozunk az emberekért, 

meggyógyulnak az emberek, jó dolgok történnek velük. Beszaladnak, mint egy McDonaldsba, 

aztán kiszaladnak, elkötelezettség sehol! Se az Igét nem ismerik, se az Urat nem ismerik. 

Semmilyen ismeretük nincs, mert hát honnan lenne nekik? Mi is úgy jöttünk ide. Legalábbis 

nekem, ami ismeretem volt, azt inkább ismeretlenségnek lehet nevezni. Az ilyen emberek 

szabad prédái a gonosznak. Nem Isten haragszik rá. Megsértődnek, például, hogy imádkoztunk 

valakiért, és mégis meghalt.  Így is, úgy is meghal mindenki, hazamegy az Úrhoz – és ezért 

valaki mégis megharagszik Istenre. Miért történt? Honnan tudjam én? Nem tudom, hogy milyen 

az ő hite.  

Olvasom tovább: mert a ti ellenségetek, az ördög, mint ordító oroszlán szerte jár, keresve, 

kit nyeljen el. Azt mondja az Ige, hogy meg kell állni! Hogyan kell megállni? Miért keresi az 

ellenség, hogy kit nyeljen el? Mert nem tud mindenkit elnyelni. Ha mindenkit el tudna nyelni, 

akkor nem keresné, hogy kit nyeljen el. Kiket tud elkapni? Azokat, akik elkóborolnak a nyájtól, 

mert például nem tetszik a szolgáló szeme színe, vagy hangos a zene, vagy mit tudom én, mi 

miatt. Egyszerűen elmennek, kívül kerekednek. Kit kap el először a farkas? Hát azokat, akik 

elkóvályogtak, eltévelyedtek a nyájtól. Nem megyünk már gyülekezetbe, az nem olyan fontos, 

nem kell táplálni a hitünket, nem számít. Elmegyünk, mert valaki vagy valami nem tetszik. De 

ha valaki vagy valami nem tetszik, akkor kire néztél? Krisztusra? Nem, akkor emberre néztél 

megint! Ahova mész, ott is emberek lesznek. A legnagyobb probléma, hogy te is ott leszel, mert 

magaddal viszed magadat. Ugyanazokat a problémákat fogod látni, és ugyanazok a gondjaid 

lesznek, mint máshol. Az Ige nem mondja, hogy rohangáljunk, azt mondja, hogy álljunk meg! 

Igaz? Megállunk. Mikor van rád a legnagyobb szükség? Mikor van a legnagyobb szüksége 
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Jézusnak rád? Amikor a legnagyobb probléma van a gyülekezetben, akkor van rád a legna-

gyobb szükség!  

És ilyenkor megmetszik a szőlőtőt. Van nekünk is egy kis szőlőnk, örököltük. Az egyik 

évben rábíztuk valakire, mert nem volt rá időnk. Odaadtuk valakinek művelésre, és az egyik 

évben úgy visszavágta, úgy megmetszette, hogy amikor kimentünk Dórikával, csak néztük. Ő 

viszont azt mondta, hogy ne aggódj, hát ebben az évben nem sok termés lesz, de majd jövőre! 

És igaza lett! A szőlőműves így dolgozik most is, hogy néha megmetszi a szőlőt, hogy a 

kipróbáltak nyilvánvalókká legyenek. Isten meg akarja tudni, hogy tényleg hívő vagy-e, tényleg 

számíthat-e rád, vagy nem. Az ördög meg fog rostálni bennünket. Mondta Péternek is, hogy: 

meg lesz próbálva a ti hitetek. És nem mozdulunk, úgy vagyunk, mint Dávid híres három 

harcosa közül a harmadik, aki nem mozdult, míg a nép elfutott, ő megvédte egymaga a lencse-

földet. Megállunk ott, ahova Isten helyezett bennünket. És ezt nagyon fontos dolog megérteni, 

hogy ehhez kell egy elkötelezettség, ehhez kell, hogy lássad a célt!  

9. Akinek álljatok ellen, erősek lévén a hitben, tudva, hogy a világban lévő atyafisá-

gotokon ugyanazok a szenvedések telnek be. 

Nem mondja a Biblia, hogy minden szuper lesz. Nagyon sokat beszélünk arról, amit úgy 

hívnak, hogy siker-evangélium. Például a gyógyulás, az áldás. És vannak, akik csak ezt szeretik 

hallani. De amikor Isten megfedd bennünket, azt a javunkra teszi. A Zsidókhoz írt levélben írva 

van, hogy akiket szeret az Úr, azokat megdorgálja. Ha nem ezt teszi velünk, akkor nem fiak 

vagyunk, hanem fattyak. Ez a nevelés mind a hasznunkra lesz. A Biblia figyelmeztet ezekre a 

dolgokra. Igen, újjá vagyunk születve. Igen, kegyelem alatt vagyunk. Igen, Isten szeret téged! 

És Isten nagyon szeret téged! Jobban szeret téged, mint azt te el tudnád képzelni és gondolni. 

Éppen azért figyelmeztet, mert szeret téged. Nem akarja, hogy rámenj a széles útra. Nem akarja, 

hogy rámenj a gonosz területére, mert ott a gonosz el fog kapni, és az neked nagyon nem lesz 

jó. Ezt Isten tudja. Maradj a keskeny úton! Ott lehet, hogy egy kicsit kényelmetlen, lesznek 

kihívások. De Jézus nem mondta, hogy nem lesznek kihívások!  

A legutolsó levél, amit Pál apostol írt, Timótheus második levele. Timótheus nagyon búsult, 

de Pál apostol azt mondta neki, hogy ne félj, mert nem a félelemnek szellemét adta nekünk az 

Isten, hanem az erőnek, hatalomnak, józanságnak a szellemét! Ne szégyelld a Krisztus 

Evangéliumát! Ugyanez volt a kertben is, két dolog történt, amikor leesett róluk a dicsőség 

ruhája. Félelembe estek – ez volt az első, és szégyellték magukat. Tehát ez a két dolog volt ott 

is. Aki szégyelli magát, az elbujkál. Nem kell szégyellni az Evangéliumot, mert ez az egyetlen 

dolog, ami örökre megmarad. Ez az egyetlen dolog, és mi az örökkévaló Krisztust prédikáljuk, 

és hirdetjük. Jézus Krisztusban van gyógyulás, van szabadulás, vannak áldások benne, van 

bővölködés benne. Dicsőség Istennek! Kérdezik, hogy mi miért hirdetjük úgy az alkalmainkat, 

hogy gyógyító alkalom? Vannak, akik ezt is kifogásolják. Azért, mert Jézus Krisztus jelekkel és 

csodákkal tett bizonyságot, és sokféle erő megnyilvánulással. Azt mondja Pál apostol, hogy 

nem csak szóban és beszédben áll Isten országa. Mert ahol nincs jelen a Szent Szellem, ott 

halott a gyülekezet. A Szent Szellem ad életet nekünk, és a Szent Szellem ereje. Erről is beszél 

az Írás: akiknél megvan az istenfélelem látszata, de tagadják annak az erejét, ezeket kerüljük. 

Merthogy miért nem Jézust prédikáljuk, vagy azt, hogy az emberek előbb térjenek meg? 

Mire egy ember megtér, az lehet húsz év is, vagy harminc év, mármint hogy fölnövekedik a 

Krisztusban, és megváltoztatja a gondolkodásmódját. De a jeleket és a csodákat látják az 

emberek! A hétvégén is voltunk Szántódon, és oda is jöttek újak. És mit láttak? Azt, hogy egy 

embernek megnyílt a szeme, egy másiknak megnyílt a füle. Ezt Jézus teszi, nem én. Nem mi 

csináljuk, hanem Jézus csinálja. Ha te elmész prédikálni, szolgálni, ott ugyanennek kell 

történnie. Ha átmész a szomszédhoz imádkozni, akkor ugyanennek kell történnie. Le kellene 

szokni arról, hogy a nagy szolgálók után szaladgálunk, mert azt gondoljuk, mekkora a kenet 

rajta. Neked ugyanott van a kenet, és a hited fogja aktiválni. Azt mondja, hogy menjetek, és 
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támasszatok föl halottakat! Ha ott van rá a hited, hogy egy halottért imádkozz, akkor imádkozz 

érte, mert nem te fogod feltámasztani, hanem ezt Jézus fogja megtenni!  

Végre Jézusra kellene tekinteni, és nem személyekre. Mert nagyon jó, amikor elmegyünk 

egy konferenciára. Szuper az összejövetel, és ott mindenféle megnyilvánulások vannak. A 

prédikáció kellős közepén elkezd bégetni valaki, és akkor még elhiszed, hogy ez Istentől van. 

Ha a Szent Szellemtől lenne, akkor mindenki bégetne. Ha Jézus állna ott, akkor is belebégetnél 

a képébe? Nem! Amikor szólunk, amikor beszélünk, akkor Isten szavát szóljuk. Csak most 

Jézus éppen az én számat használja, de a tiedet is szeretné ugyanúgy használni. A kérdés az, 

hogy tudsz-e épülni? Tudsz-e növekedni? Az épülésedre van, vagy elhangzanak olyan 

baromságok, hogy az ember leesik a székről. Meg kell szűrni. Nem vagy te egy kis madárka, 

akinek a mamamadárka mindent lenyom a torkán, és aztán megeszed. Van olyan, amit ki kell 

köpni. Jézus is mondja, hogy ha sem hév, sem meleg nem vagy, akkor kiköplek az én számból. 

Kiokádlak – így mondja az eredeti. Meg kell szűrni, hogy mit hallasz. Amit meg én prédikálok, 

azt ötvenszer gondold át, én azt mondom neked. Ha valami nem stimmel, akkor gyere ide, és 

mondd meg, hogy helló, István, itt valami félrecsúszott, vagy én nem értem.  

Ez rendjén van, és normális dolog, mert meg kell őriznünk az Evangélium tisztaságát. 

Mindegy, hogy ki mit prédikált, vagy ki mit írt a könyvében. Egy könyv van, amivel mindennek 

stimmelni kell, mert ebben minden benne van! Ha viszket az embereknek a füle, akkor valami 

szuper evangélium jön megint. Kérdés az, hogy növeli-e a hitedet? Amiről én prédikálok, az 

neked hitet ad, vagy nem ad hitet? Ha nem, akkor kár volt, hogy ide álltam, meg kár volt, hogy 

te beültél. Mert ennek kell történnie, hogy épüljünk egymás hite által. Ez a gyülekezet, ez a 

közösség, és ezt szeretné a gonosz széttúrni, ezt szeretné szétszedni. 

A Máté 22-ben Jézus mond egy példázatot, és ez a Bárány menyegzője. Ez egy példa-

beszéd, egy példázat, ez nem az a Bárány menyegzője, ami a Jelenések könyvének a végén van, 

hanem ez egy példázat. Azon a menyegzőn is részt fogunk venni, a Bárány menyegzőjén. A 

lényeg az, hogy mindenkit hív a menyegzőjére, és sokan vannak a hivatalosak, de mindenféle 

kifogásokat találnak, ami miatt nem tudnak elmenni. Az egyik ökröt vett, a másik feleséget vett, 

a harmadik ezt, a negyedik azt. 

Máté 22,8–13. 

8. Akkor monda az ő szolgáinak: A menyegző ugyan készen van, de a hivatalosak nem 

voltak méltók. 

Akiket Isten meghívott, azok közül sokan nem jöttek el. Ez szimbóluma annak, hogy sokan 

visszautasították a királyt, az igazi királyt, a mennyei királyt, helyette választották a földi 

királyt. 

9. Menjetek azért a keresztutakra, és akiket csak találtok, hívjátok be a menyegzőbe. 

Tehát mindenkit hív Jézus. Mindenkit hív a király. Tehát, akit csak találtok. 

10. És kimenvén azok a szolgák az utakra, begyűjték mind, akiket csak találtak, jókat 

és gonoszokat egyaránt. És megtelék a menyegző vendégekkel. 

Tehát a hálóval sok halat kifogtak, jókat, gonoszakat, világiakat, mindenféléket, és megtelék 

a menyegző vendégekkel. 

11. Bemenvén pedig a király, hogy megtekintse a vendégeket, láta ott egy embert, 

akinek nem volt menyegzői ruhája. 

Akkortájt, erről is rengeteg feljegyzést lehet olvasni, amikor a király csak úgy spontán 

meghívott valakiket egy menyegzőre, akkor ő küldött menyegzői ruhát is nekik, hogy 

öltözzenek föl abba a ruhába, és nyilván ne a poros, koszos ruhájukban jelenjenek meg a királyi 

menyegzőn. Ott ült egy ember, aki nem volt hajlandó felvenni ezt a ruhát, a saját ruhájában 

akart bemenni a menyegzőre.  

12. És monda néki: Barátom, mimódon jöttél ide, holott nincs menyegzői ruhád? Az 

pedig hallgata. 

Az ő saját ruhájában akart odamenni.  
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13. Akkor monda a király a szolgáknak: Kötözzétek meg a lábait és kezeit, és vigyétek 

és vessétek őt a külső sötétségre; ott lészen sírás és fogcsikorgatás. 

Ésaiás 64,6. 

6. És mi mindnyájan olyanok voltunk, mint a tisztátalan, és mint a beszennyezett ruha 

minden mi igazságaink, és elhervadánk, mint a falomb mindnyájan, és álnokságaink, mint 

a szél, hordának el bennünket! 

Mi történt ezzel az emberrel? A saját megigazultságával, a saját ruhájával akar bemenni 

Isten országába. Az üdvösség ruháját kell, hogy felvegyük ahhoz, hogy oda tudjunk menni a 

Bárány menyegzőjére. A saját ruháddal, a saját elképzeléseddel, a törvénnyel nem tudunk oda 

menni. 

Ésaiás 61,10. 

10. Örvendezvén örvendezek az Úrban, örüljön lelkem az én Istenemben; mert az 

üdvösség ruháival öltöztetett fel engem, a megigazultság palástjával vett körül engem, 

mint vőlegény, aki pap módon ékíti fel magát, és mint menyasszony, aki felrakja 

ékességeit. 

Ki fog felöltöztetni bennünket? Az Úr. Mi ez a szennyes ruha? Megnézzük, hogy mi ez a 

szennyes ruha: 

Jelenések 19,8. 

8. És adott annak, hogy fölöltözzék tiszta, és ragyogó fehér gyolcsba, mert a fehér 

gyolcs a szenteknek igazságos cselekedetei. 

A gyülekezetekhez írt levélben írva van, hogy fehér ruhát fog kapni az, aki győz. A fehér 

gyolcs a szentek igazságos cselekedetei. Tehát ha valaki azt mondja, hogy a cselekedetek nem 

számítanak, az nem mond igazat. Ilyet, én hiszem, hogy innen nem prédikáltam, még akkor 

sem, ha többen félre is értették. A cselekedetek igenis nagyon-nagyon fontosak. Mert a 

szenteknek az igazságos cselekedetei. Mi az igazságos cselekedet? Amikor megcselekedjük 

Isten Igéjét. Igenis fontos dolog, mert a cselekedeteinkért vesszük a jutalmunkat. Bizony, a 

tűzben meg lesz próbálva. Amit tettünk jót, az megmarad, ami nem jó, az pedig megég, és a 

jutalmunkat fogjuk veszíteni. A gonosz azt szeretné, hogy te elveszítsd az örökkön-örökké való 

jutalmadat, és levennéd a szemedet Krisztus Jézusról. 

A Zakariás 3-ban egy papot öltöztet föl az Úr, Józsua papot. Zakariás akkor szolgált, amikor 

visszajöttek a hetvenéves babiloni fogságból. Zakariás és Aggeus voltak a próféták, őket a kis 

próféták között említik. Majd erről is egyszer részletesebben beszélek. 

Zakariás 3,3–4. 

3. Józsua pedig szennyes ruhába volt öltöztetve, és áll vala az angyal előtt. 

4. És szóla és monda az előtte állóknak, mondván: Vegyétek le róla a szennyes 

ruhákat! És monda néki: Lásd! Levettem rólad a te álnokságodat, és ünnepi ruhákba 

öltöztetlek téged! 

Tehát a szennyes ruha a gonosz cselekedeteket is jelképezi. Azt mondja, hogy vetkőzzük le 

magunkról a régi ruhát, és öltözzük föl az új ruhát. Ezt most az Ószövetségből olvastam, de az 

Újszövetségben is van erről szó. Az Ige beszél arról, hogy vessük le a gonoszság cselekedeteit, 

mert Isten előtt az szennyes ruha. Kegyelem alatt vagyunk, Isten szeret bennünket, de nem 

akarja, hogy partnerül adjuk magunkat a gonosznak, és a gonosz a hazugságokon, a hamis 

cselekedeteken keresztül bejöjjön a gyülekezetbe, bejöjjön az életedbe, bejöjjön a családodba, 

és ott pusztulást okozzon. Meg kell állnunk, és erősen meg kell állnunk, mert van egy 

ellenségünk! De jó hír az, hogy Jézus legyőzte az ellenséget. A mi állapotunk stabil, mi állunk. 

A helyzetünk Isten előtt stabil. Újjá vagyunk születve, Isten fiai vagyunk! Az állapotunk ettől 

függetlenül lehet változó, de a helyzetünk Isten előtt stabil. Öltözzük fel a Krisztust, mert az 

emberek nem látják a bensődet, de látják azt, amit teszel! A hitünket az mutatja meg, amiket 

teszünk. Dicsérjük az Urat!  



 

 14 

Mára ez volt az elrendelt üzenet az Úrtól, hiszem, hogy Tőle volt. Várunk szeretettel a jövő 

héten is. Köszönjük az Úrnak, csodálatos ma is a dicséret, hiszem, ez a nyitott ajtó a mennybe, 

ahogy látjuk a filadelfiai gyülekezetnél. Halleluja! 

 
*A barna színnel jelzett igeversek más fordításból származnak. 

A felhasznált bibliai versek a King James kiadás számozását követik. 


